

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱
Travel Literature 旅遊文學

當期課號	9051	Course Number	9051
授課教師	林金龍	Instructor	,
中文課名	旅遊文學	Course Name	Travel Literature
開課單位	藝文涵養課群(進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Chinese and Art Appreciation
學分數	2	Credits	2
課程目標	在設計旅遊文學課程分享與報告的活動時，採用小組進行。使同學能夠從不斷溝通中，互相學習精進。旅遊報告也須自己去規劃，結合名作家的文章或當地歷史文獻，這部分特與同學們的自主學習能力緊密相關。	Objectives	The beauties of nature are woven into the journey of life. Traveling is a kind of subtle, soul-searching behavior. It is also a deep exploration into your inner self. Traveling can be a relief, an adventure, learning and growth. With a nostalgic impulse, you can find your spiritual home in the universe. Moreover, you can observe, meditate and feel the novelty and the variety of life. Idling in a corner of the earth, you are unlikely to broaden your horizon. The purpose of this course is thus to improve the abilities of capturing the beauties of nature, understanding different customs, and putting them into words.
教材	參考書 自編 課外作業 1 體能訓練 2 人際互動 3 了解各國習俗	Teaching Materials	The reference book from arranges Homework : 1 physical ability training 2 interpersonal interactions 3 understanding various countries custom
成績評量方式	成績考核評分標準 1 出席率及發言20% 4 期末報告(旅遊企劃書)40% 2 期中考20% 3 邀請作業20%	Grading	Result inspection point scale 1 attendance rate and speaks 20 % 2 in issues tests 20 % 3 invitation works 20 % 4 end of the period reports (traveling business planning book) 40 %
教師網頁	-		
教學內容	<p>教學目的</p> <ol style="list-style-type: none"> 1 省思人類旅遊行為的動機、需求、方式等內涵 2 透過旅遊比較不同民族之文化、價值判斷、禁忌、習慣、信仰等生活方式差異及特色 3 開擴文學欣賞的視野、鍛鍊觀察、思考人際互動並感受多元人生的經驗 4 撰寫旅遊企劃書 <p>主要內容</p> <ol style="list-style-type: none"> 1 旅遊文學定義與理論 2 旅遊審美與山水旅遊 3 文學的旅遊價值與未來發展 4 旅遊文學語言的文化價值 5 旅遊文學產生的內部原因 6 旅遊與人生與文學 7 旅遊寫作與賞析 <p>教學方法</p> <ol style="list-style-type: none"> 1 分組討論、個別講評 4 個案分析 2 外請專家講演 5 專書、專文賞析 3 視聽教學 	Syllabus	<p>Educative purpose</p> <ol style="list-style-type: none"> 1 province thinks of the humanity to travel connotations and so on behavior motive, demand, way 2 penetrate traveling quite different life style differences and the characteristic and so on nationality culture, value judgment, taboo, custom, belief 3 open to expand the literature appreciation the field of vision, to hammer the observation, the ponder to interact interpersonally and to feel the multi-dimensional life the experience 4 composition traveling business planning book <p>Primary coverage</p> <ol style="list-style-type: none"> 1 traveling literature definition and theory 2 traveling are esthetic and scenery traveling 3 literature's traveling values and future will develop 4 traveling literary language cultural value 5 traveling literatures produce internal

		reason 6 traveling and life and literature 7 traveling writings and appreciation Teaching method 1 discusses in groups, the individual critique 2 outside asks the expert to speak 3 seeing and hearing teaching 4 case analyses 5 special books, special article appreciations
--	--	---

尊重智慧財產權，請勿非法影印。